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اگرچه شــروع ســال تحصیلی جدید و 
بازگشایی مدارس هر سال یکی از بهترین 
اتفاقاتی بود که بچه ها و والدین آن ها تجربه 
می کردند، اما امسال به دلیل شیوع ویروس 
کرونا و پیش بینی های نگــران کننده از 
اوج گیری این بیماری در فصل سرما، شروع 
سال تحصیلی جدید ترس و دلهره زیادی 
را به جان خانواده ها انداخته، تا جایی که 
بسیاری برای حفظ سلامت فرزندانشان 
حاضرند قید آموزش و تحصیل آن ها را تا 

مشخص شدن وضعیت فعلی بزنند.
مصمم هستیم  سال تحصیلی 

جدید را آغاز کنیم
با تداوم شیوع کرونا، سال تحصیلی با کوچ 
اجباری و ناگهانی آموزش از فضای حقیقی 
به مجازی در حال آغاز شدن است. محسن 
حاجی میرزایی، وزیــر آموزش و پرورش 
اعلام کرد: مصمم هستیم  سال تحصیلی 
جدید را با مراقبت  از ســلامت  و آموزش 

 دانش آموزان  از ۱۵ شهریور آغاز کنیم.
بازگشایی مدارس براساس 
وضعیت قرمز، زرد و ســفید 

کرونا
در بخشــنامه وزارت آمــوزش و پرورش 
حالت های مختلف برای بازگشایی مدارس 
دیده شده اســت، به طوری که در مورد 
مناطق به صورت یکنواخت تصمیم گیری 
نمی شود، بلکه براســاس وضعیت قرمز، 
زرد و سفید شــیوع کرونا تصمیم گیری 
می شود. در واقع شهرســتان هایی که در 
وضعیت سفید قرار دارند، کلاس های درس 
مثل روال قبل، اما با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی، فاصله ایمن و استفاده از ماسک 
تشکیل می شود، در مناطق زرد کلاس ها 
به صورت نیمه حضوری برگزار می شــود 
و دانش آمــوزان به چند گروه )بســته به 

تعدادشان( تقسیم می شوند. 
در مــدارس ابتدایــی ممکــن اســت 
دانش آموزان بــه صــورت زوج و فرد به 
مدرســه بروند، به طوری که حداقل یک 
دانش آموز دو روز در مدرسه حضور داشته 
باشــد و روزهای دیگر از طریق شــبکه 
شــاد با معلم در ارتباط باشد. در مناطق 
با وضعیت قرمز نیــز کلاس ها به صورت 
 غیرحضوری و از طریق شبکه شاد برگزار 

می شود.

آمادگی لازم برای این رویداد
محمد اعتدادی، یکی از مسئولان 
آموزش و پرورش نیز، با اشــاره به اینکه 
بازگشایی مدارس الزاماتی دارد که با توجه 
به شرایط خاص امســال و شیوع ویروس 
کرونا، باید آمادگی لازم برای این رویداد 
وجود داشــته باشــد، اظهار کرد: وزارت 
آموزش و پــرورش الزاماتی در خصوص 
ثبت نام، ثبت کتب درسی، تجهیز فضای 
آموزشی و فیزیکی مدارس و توزیع نیروی 
انسانی در واحدهای آموزشی تعیین کرده 
و آموزش و پرورش ایــن آمادگی را دارد 
که در روز ۱۵ شهریور بدون هیچ مشکلی 

مدارس را بازگشایی کند.
یک تصمیم نادرست و حوادث 

بسیار زیان بار

حسین میرزایی عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس، نیــز اظهار داشــت: بــا توجه 
به مصیبــت کرونا تصمیــم در خصوص 
بازگشایی مدارس یک تصمیم راهبردی 
است که لازم است مســئولان با یک نگاه 
همــه بعــدی و ۳۶۰ درجــه ای تصمیم 
حکیمانه ای را رقم بزنند چرا که تصمیم 
نادرست، حوادث بســیار زیان باری را در 
پی خواهد داشت. وی افزود: در عین حال 
توجه داریم که مســئولان امــر در مقام 
تصمیم گیری بین خوب و خوب تر، یا خوب 
و بد نیستند بلکه مجبورند بین بد و بدتر 
یکی را انتخاب کنند و باید به آن ها کمک 
کرد تا بد و بدتر را درست تشخیص دهند. 
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس مطرح 

کرد: به نظر می رســد گزینه بازگشــایی 
مدارس به صورت حقیقی گزینه مطلوب 
باشــد به ویژه اینکه اســتفاده از فضای 
مجازی ممکن اســت از جهت بهداشتی 
کارآمد باشــد اما از جهــات دیگر مانند 
اقتصادی، اجتماعــی، فرهنگی، روحی-
 روانی، خانوادگی و...ناکارآمد و گاه زیان بار

است.
 وی تاکید کرد: لازم اســت زندگی کردن 
با کرونا را یاد بگیریم، دســتورالعمل های 
بهداشــتی را رعایت کنیم و در عین حال 
کار و زندگــی را تعطیل نکنیــم و گرنه 
بیماری های روحی و روانی فراوانی چون 
اضطراب، افسردگی، وسواس، اندوه و... را 

به دوش خواهیم کشید.

کوتاهی در دفع زباله های عفونی 
پذیرفتنی نیست
زهرا وفایی/  گروه پارلمانی

Zahravafaei2009@gmil.com
عضو مجمع نمایندگان تهران در مجلس با بیان 
اینکه برای مدیریت پســماندهای عفونی هیچ 
خلأ قانونی نداریم، گفت: کوتاهی مســئولان در 
جمــع آوری و دفع زباله هــای عفونی پذیرفتنی 
نیســت و قوه  قضائیه باید قاطعانه به این موضوع 
ورود کنــد. اقبــال شــاکری گفــت: زباله های 
بیمارستانی یکی از پســماندهای بسیار مهمی 
است که جمع آوری و دفع آن به برنامه ریزی نیاز 
دارد و این کار براســاس مصوبه های شهرداری و 
دولت باید توسط دســتگاه های زباله سوز تعبیه 
شده، اجرا شود. وی با انتقاد از صحبت های برخی 
از مسئولان متولی مدیریت پسماند در تهران که 
تنها به بیان مشکل اکتفا کرده و اقدام موثری انجام 
نمی دهند، افزود: مسئولان متولی باید عملکرد و 
اقدامات خودشان را برای حل مشکلات موجود 
تشریح کرده و در صورت برخورد با موانع از دولت 
و مجلس کمک بخواهند. عضو مجمع نمایندگان 
تهران در مجلس شورای اســلامی، با بیان اینکه 
برای مدیریت پسماندهای عفونی هیچ خلأ قانونی 
نداریم تاکید کرد: هیچ مشکلی به لحاظ تکنولوژی 
و فناوری در حوزه ساخت دستگاه های زباله سوز 
نداریم. از این رو رفع مشــکلات موجود در گرو 

همت و اراده مسئولان است.

آغاز توزیع سیم کارت های 
دانش آموزی

شــهر خبر: وزیر آموزش و پــرورش گفت: با 
اپراتورها صحبت کردیم و همین روزها سیم کارت 
ایمن )سیم کارت شاد( عرضه می کنند. محسن 
حاجی میرزایی افزود: از مدیران استان ها انتظاراتی 
داریم. یک نگاه و رویکرد کلیدی این اســت که 
فعال سازی شبکه ارتباطی را مدنظر داشته باشند. 
وی با بیان اینکه امســال از معاونان خواســتیم 
هرکدام مسئولیت نظارت بر چند استان را برعهده 
بگیرند، گفت: این نظارت ها تا ســطح مدرســه 
ادامه دارد. هیچ کس نباید از تور این شبکه بیرون 
بماند. اگر خوب عمل کنیم می توانیم این شبکه 
را فعال نگه داریم. وی افزود: امسال تاکید داریم 
که اصل بر آموزش حضوری است. معلم و ترکیب 
مدرسه جدید است به ویژه در پایه های ورودی. اگر 
حضور نداشته باشیم و به آن رسمیت ندهیم قادر 

نخواهیم بود خوب کار را مدیریت کنیم.

 اقدامات پیشگیرانه در مقابله 
با کرونا ادامه دارد

مهر: مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران، 
از آمادگی کامل برای تداوم اقدامات بهداشــتی 
پیشــگیرانه در جهت مقابله با گسترش کرونا در 
ناوگان اتوبوسرانی خبر داد. محمود ترفع با تاکید 
بر اینکه در تدابیر و تمهیداتی کــه برای ناوگان 
اتوبوسرانی به عمل آورده ایم، صیانت و حفاظت از 
سلامت مسافران و همچنین رانندگان و کارکنان 
شــرکت واحد را در اولویت قرار داده ایم، افزود: 
از روز اول اعلام ورود ویروس کرونا به کشــور تا 
به امروز بر اساس اســتانداردهای ابلاغی، انجام 
اقدامات پیشگیرانه را با جدیت و دقت در دستور 

کار قرار داده ایم.

 در بازگشایی مدارس تابع  
ستاد ملی کرونا هستیم

ایسنا: ســخنگوی وزارت بهداشــت با اشاره به 
وضعیت بازگشــایی مدارس در شــرایط کرونا 
گفت: ســلامت دانش آموزان، معلمان و... بیش 
از هرچیز برای وزارت بهداشــت اهمیت دارد. در 
عین حال با توجه به شرایط کشــور، استان ها و 
شهرستان ها از نظر شیوع کرونا تصمیم گیری شده 
و همه وزارت خانه ها در نهایت تابع تصمیم های 
ســتاد ملی مقابله با کرونا هستند. سیما سادات 
لاری، درباره وضعیت بازگشایی مدارس و اعلام 
آموزش و پرورش مبنی بر بازگشــایی مدارس از 
۱۵ شهریور ماه، گفت: وزارت بهداشت در زمینه 
بازگشایی مدارس هیچ تصمیم جدیدی نگرفته و 
تصمیم گیری در این زمینه بر اساس اعلام ستاد 
ملی مقابله با کروناست. وی افزود: باید توجه کرد 
که ســلامت دانش آموزان برای وزارت بهداشت 
و وزارت آموزش و پــرورش در اولویت قرار دارد. 
بر همین اســاس تمهیدات لازم برای حفاظت از 

سلامت دانش آموزان اندیشیده شده است.

 ادامه پویش نذر خون
 تا اربعین حسینی

پارسیک: سخنگوی سازمان انتقال خون ایران 
با بیان اینکه در شب تاســوعا و روزهای تاسوعا 
و عاشــورای امســال ۳۴ هزار و ۵۴۱ داوطلب 
اهدای خون به مراکز انتقال خون سراسر کشور 
مراجعه کردنــد، گفت: در این مــدت ۲۸ هزار و 
۳۷۸ واحد خون کامل به بیماران نیازمند به خون 
و فرآورده های آن اهدا شد. بشیر حاجی بیگی با 
اعلام این آمار گفت: بــا توجه به اجرای طرح نذر 
خون توزیع اهداکنندگان در بازه زمانی تاسوعا تا 
اربعین حسینی و اجتناب از تجمع در ایام خاص در 
دستور کار قرار گرفت و از این رو آمار اهدای خون 
در این دو روز ۱۶ درصد کمتر از مدت زمان مشابه 

در سال گذشته است.

کوتاه از جامعه

 naslefardanews  
  naslfarda

چهارشنبه 12 شهریور 1399  
سال بیست و نهم | شمـاره 6323
2 سپتامبر 2020 | 13  محرم 1442

جـامـعـه
Society7

یم
سن

س :  ت
عک

چرا خبرهای دروغ فضای  
مجازی را باور می کنیم؟

ایسنا: نتایج یک مطالعه نشــان داد که هر اندازه 
رویارویی با خبرهای دروغ بیشتر شود، آن خبرها 
بیشتر باور می شــوند و خبرهایی که آشناسازی 
شــده اند، بیشــتر از خبرهای تازه باور می شوند. 
تقریباً همه رسانه ها تلاش دارند با ارائه اطلاعات 
کاملًا نادرست یا اطلاعات درست، ولی دستکاری 
شــده، ذهن مردم را به ســوی موضوع موردنظر 
خود بکشــانند. این اطلاعات نادرســت با هدف 
فریب مردم و بیشتر در رسانه های فضای مجازی 
منتشر می شود تا عده ای به هدف های سیاسی یا 
اقتصادی خود برســند. باورهای نادرست به ویژه 
درباره موضوع های کلیدی، آسیب های فراوانی برای 
فرد و جامعه دارد. بررسی دلایل شکل گیری باورها 
اهمیت زیادی دارد. چرا که اگر مردم یک جامعه 
نتوانند خبر واقعی را از خبر دروغ تشخیص دهند، 
جامعه به تدریج از عقلانیت دور می شود. به همین 
منظور ابراهیم احدی، استادیار دانشگاه آزاد اسلامی 
واحد بویین زهرا در پژوهشــی تأثیر آشنایی را در 
باور کردن خبرهای دروغ فضای مجازی بررســی 
کرد. برای انجام ایــن پژوهش، ۵۰ هزار پیامک به 
مشترکان همراه اول و ایرانسل ساکن شهر تهران 
فرستاده شد که در آن ضمن درج لینک پرسش نامه 
اینترنتی، از گیرندگان پیامک درخواست شده بود: 
»با تکمیل این پرسش نامه که تنها بیست دقیقه 
وقت شــما را می گیرد، ضمن کمک به پیشرفت 
روان شناسی، در قرعه کشــی یک تبلت شرکت 
کنید«. دو هزار و ۲۶ نفر به این پرسش نامه پاسخ 
دادند که از این میان ۵۰۴ نفر ســن زیر ۱۸ سال 
داشتند، ۵۷ نفر دست کم یکی از پرسش ها را پاسخ 
نداده بودنــد و ۱۰ نفر گزارش دادند که درســتی 
پاسخ ها را از اینترنت بررسی کردند. به همین خاطر 
این ۵۷۱ نفر از روند پژوهش حذف شده و بنابراین 
هزار و ۴۵۵ نفر در پژوهش شرکت کردند. در این 
پرســش نامه ۲۴ ســرخط خبری دروغین مورد 
پرسش قرار گرفته بود. این خبرها با دست کاری 
در خبرهای منتشرشــده در اردیبهشت و خرداد 
ســال ۱۳۹۸ )بازه زمانی انجام مطالعه( انتخاب 
شــده بودند. از آن جا که مردم در فضای مجازی 
به طور معمول تنها سرخط خبرها را می خوانند، 
در این پژوهش نیز از سرخط خبرها استفاده شد. 
همچنین تنها خبرهای بد در پرســش نامه قرار 
گرفت؛ چرا که تجربه نشان می دهد که در کشور 
ما مردم بیشــتر از خبرهای بد تأثیر می گیرند. در 
این پژوهش سوالاتی در خصوص سن، جنسیت، 
تحصیلات و گرایش سیاسی شرکت کننده ها نیز 
پرسیده شد. همچنین از آن ها پرسیده شد که آیا 
سرخط های مطرح شــده را با دیگران به اشتراک 
می گذارند یــا خیر؟ این پژوهش در ســه مرحله 
آشناســازی، ارزیابی و پیگیــری )۱۰ روز بعد از 
ارزیابی( انجام شــد و از شرکت کنندگان خواسته 
شــد آشــنا بودن و صحت هر خبر را نمره گذاری 
کنند. در نهایت از آن ها پرسیده شد برای بررسی 
صحت اخبار از جســت وجوی اینترنتی استفاده 
کرده اند یا خیر. همچنین به افراد گفته شــده که 
همه خبرهــا دروغ بود و هدف این نظرســنجی 
پژوهش درباره زودباوری مردم است. میانگین سن 
شرکت کنندگان در این مطالعه حدود ۲۷ سال بود 
و در بازه سنی ۱۸ تا ۳۹ ســال قرار داشتند. ۶۳۱ 
نفر از آن ها مرد بودند و بیشــتر شرکت کنندگان 
تحصیلات کارشناسی داشــتند. از بین این افراد 
۲۹۱ نفر اصول گــرا، ۷۲۲ نفر بی طرف و ۴۴۲ نفر 
اصلاح طلب بودند. یافته های این پژوهش نشــان 
داد که تنها یک بار رویارویی پیشــین با خبرهای 
دروغین باعث می شــود که این خبرهــا در نظر 
افراد حقیقــت )حقیقت خیالی( به نظر برســند 
و خبرهای آشناسازی شده، بیشــتر از خبرهای 
تازه باور می شــوند. هر اندازه رویارویی پیشین با 
خبرهای دروغ بیشتر شود، آن خبرها بیشتر باور 
می شوند. پژوهشگران در خصوص دلیل بروز چنین 
رفتاری می گویند که انسان ها برای داوری درباره 
درستی یا نادرستی گزاره ها، به دنبال آسان ترین 
راه هستند و چیزی را که راحت می فهمند، راحت 
باور می کنند و آشــنایی قبلی به راحت فهمیدن 
آن ها کمک می کند. همچنین مشــخص شد که 
رویارویی پیشین یا آشنایی با خبر حتی می تواند 
راســت پنداری خبرهای دروغ عجیب و غریب را 
نیز افزایــش دهد. دروغ بــودن خبرهای عجیب 
و غریــب را با اندکی اندیشــیدن و بهره گرفتن از 
دانش و منطق می توان مشخص کرد. این مطالعه 
نشــان داد که دانش و منطق به سختی می توانند 
جلوی اثر حقیقت خیالی را بگیــرد. در انجام این 
مطالعه محدودیت هایی نیز وجود داشت. یکی از 
محدودیت ها این بود که تنها تأثیر متغیر آشنایی 
پیشین با خبر را مورد بررســی قرار داده بود. در 
حالی که متغیرهای دیگری مثل ســواد رسانه ای 
مخاطبان، شدت دروغ بودن خبر، موافق یا مخالف 
بودن با آن و گرایش سیاســی مخاطبان در باور 

کردن خبر تأثیر دارند. 

گزارش

صدور شناسنامه برای فرزندان حاصل از ازدواج با اتباع خارجیاربعین ۹۹ بدون حضور زائران غیر عراقی برگزار می شود
مهر: معاون امنیتی انتظامی وزیر کشور گفت: بنا بر اعلام مقامات عراقی تا به این لحظه تصمیم بر این است که اربعین ۹۹ بدون حضور 
زائران غیرعراقی در این کشور برگزار شود. حسین ذوالفقاری اظهار داشت: یک کارگروه در سازمان تبلیغات، کار آموزش و هماهنگی را 
انجام داده اند و تا به امروز ۹۲ هزار هیئت ثبت نام شده داریم که ۸۵ هزار بازدید توسط ۲۷ هزار و ۷۳۲ همیار سلامت برگزار شده است 
که طبق این بازدیدها بیشترین رعایت پروتکل های بهداشتی از سوی هیئت ها و عزاداران در محرم انجام شده است. وی افزود: بیشترین 
توجه در ماه محرم از سوی تولیت های آستان مقدسه، شورای هماهنگی ائمه جمعه، مسئولان هیئت ها و عزاداران انجام شد. البته چند 
موردی هم عدم رعایت پروتکل های بهداشتی را داشتیم اما آنقدر کم هستند که قابل ذکر نیست. به گفته ذوالفقاری، از تاریخ چهارم 

اسفند ۱۳۹۸ کمیته امنیتی انتظامی و اجتماعی فعال شد که ۲۶ مصوبه تا به امروز داشته است.

نسل فردا: سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور از آمادگی این سازمان برای صدور شناسنامه فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با 
اتباع خارجی ظرف مدت حداکثر سه روز پس از تکمیل پرونده توسط دستگاه های امنیتی خبر داد. سیف اله ابوترابی گفت: آیین نامه این 
قانون توسط دولت تصویب و به استانداری ها ابلاغ شده است؛ در حقیقت متولی این موضوع استانداری ها هستند. وی افزود: سازمان ثبت 

احوال در دو مرحله در این مورد پاسخگوست. 
وی در پاسخ به این سؤال که آیا تاکنون شناسنامه ای صادر شده است یا خیر گفت: تاکنون صدور شناسنامه نداشتیم چرا که این پروسه 
سه ماه زمان می برد درحالی که تاکنون ۲۰ روز آیین نامه ابلاغ شده است. وی تاکید کرد: دستگاه های امنیتی، وزارت اطلاعات و اطلاعات 

سپاه دو مرجعی هستند که سه ماه فرصت دارند اعلام نظر کنند.

ایسنا: معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری 
درباره  صدور حکم ۹ ســال حبس بــرای پدر رومینا 
اشرفی اظهار کرد: انتظار عمومی مردم این است که 
حکم صادر شده از استحکام بیشتری برخوردار باشد، 
چراکه افکار عمومی در این موضوع جریحه دار شد و 
به نظر می رسد انتظارات افکار عمومی برآورده نشده 
است. معصومه ابتکار در نشست خبری ارائه گزارش 
اقدامات سه سال گذشته معاونت امور زنان و خانواده 
ریاست جمهوری که به مناسبت هفته  دولت برگزار 
شد، در خصوص قتل فرزند توسط پدر گفت: بعد از قتل 
رومینا لایحه ای تنظیم کردیم و برای دولت فرستادیم 
و در کمیسیون لوایح یک جلسه برای آن مطرح شد و 
به دلیل ماهیت قضایی، موضوع این لایحه حدود یک 
ماه است به قوه قضائیه ارسال شده است و ما همچنان 
پیگیر موضوع هستیم. وی در پاسخ به سوالی درباره  
صدور حکم ۹ ســال حبس برای پدر رومینا اشرفی 

اظهار کرد: انتظار عمومی مردم این است که حکم صادر 
شده از استحکام بیشتری برخوردار باشد چراکه افکار 
عمومی در این موضوع جریحه دار شد و به نظر می رسد 
انتظارات افکار عمومی برآورده نشده است. ابتکار ادامه 
داد: ما در این زمینه لایحه تشدید مجازات قتل فرزند 
توســط پدر را به صورت خارج از نوبت به دولت ارائه 
دادیم و ســپس این لایحه به قوه قضائیه رفت و باید 
قوه  قضائیه هرچه سریع تر بدان رسیدگی کند. معاون 
امور زنان و خانــواده رئیس جمهورتاکید کرد: فقها و 
دانشمندان به این مســئله بپردازند؛ چراکه ما اعتقاد 
به فقه پویا و بهره گیری از اجتهاد برای پاسخگویی به 
مسائل در قالب شرع مقدس را داریم و در نشست های 

فقهی حقوقی معاونت امور زنان و خانواده در قم به این 
موضوع نیز پرداخته خواهد شد. به گفته  ابتکار، علت 
ایجاد تناقضات در این لایحه این اســت که تقاضای 
قصاص باید از سمت ولی دم باشد و در این موارد ولی دم 
خود پدر است و معاونت امور زنان و خانواده همچنان 
پیگیر این لایحه خواهد بــود. وی همچنین در ادامه 
نشســت گفت: موافقت نامه ای با دکتر شریعتمداری 
وزیر کار و رفاه اجتماعی در نیمه مردادماه امضا شد که 
یک موافقتنامه مشترک با هدف حمایت از مهارت های 
شــغلی زنان و تعاونی های زنان و تشکل های بانوان با 
رویکرد زنجیره ارزش و اشتغال و حمایت از اورژانس 
اجتماعی است. معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 

گفت: معاونت رئیس جمهوی در امور خانواده یک 
ساختار محدود ستادی است که تعداد اندکی پرسنل 
دارد و رسالت اصلی ما در حوزه سیاست گذاری کلان 
در حوزه زنان و هماهنگی بین بخشی و الگوسازی برای 
فعالیت هایی در جهت پیشــبرد این برنامه هاست. به 
گفته ابتکار، معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
در جهت برنامه ای شدن حوزه زنان و خانواده در این سه 
سال گام های اساسی براشته است و آنچه در دوره دولت 
دوازدهم حاصل شد بحث نگاه برنامه ای در حوزه زنان 
و تدوین شــاخص های عدالت جنسیت و فعال شدن 
ستاد زن و خانواده است. وی درباره امضای موافقت نامه 
با وزیر کار در خصــوص اورژانس اجتماعی نیز گفت: 
در حال حاضر در مباحث خشونت علیه زنان یکی از 
سازوکارهای مؤثر در این زمینه راه اندازی و استفاده 
از ظرفیت اورژانس اجتماعی اســت که فرد آزاردیده 

با تماس با شماره  ۱۲۳ می تواند تقاضای کمک کند.

واکنش ابتکار به حکم ۹ سال حبس پدر »رومینا«

انتظار این است حکم صادر شده از استحکام بیشتری برخوردار باشد

عکس خبر 

هنوز هم شعار در خانه بمانیم به گوش می رسد و 
زدن ماسک صرفاً برای جلوگیری از شیوع کرونا 
کافی است و از سوی کارشناسان توصیه می شود که 
از تفریحات غیرضروری خود بگذریم.
 فروغ طاهرخانی/ باشگاه خبرنگاران جوان

تفریح زیر سایه کرونا

شهریرفاه و تامین اجتماعیحادثه
 فرمانده مرزبانی ناجا

 کشف بیش از یک تن تریاک 
در درگیری مسلحانه مرزبانان

مدیرکل مشارکت های اجتماعی وزارت ورزش و جوانان خبر داد:
پرداخت وام ۵۰۰ میلیون تومانی برای ثبت 

تعاونی جوانان

مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه خبر داد:

آخرین جزئیات از علت خروج واگن مترو در 
ایستگاه دانشگاه علم و صنعت

مریم یادگاری/ گروه جامعه: فرمانده مرزبانــی ناجا از ناکامی باند 
قاچاقچیان مواد مخدر و کشــف بیش از یک تن مواد مخدر در منطقه 
مرزی سراوان خبر داد. سردار احمدعلی گودرزی اظهارکرد: در راستای 
برخورد قاطع با قاچاق موادمخدر در طول نوار مرزی، مرزداران سیستان 
و بلوچســتان از فعالیت باند بزرگ قاچاق موادمخدر در منطقه مرزی 
»مکسوخته« شهر مرزی سراوان مطلع شــدند و با برنامه ریزی دقیق 
عملیاتی، موضوع را به سرعت در دستور کار خود قرار دادند. وی با بیان 
اینکه با انجام اقدامات گســترده اطلاعاتی، مسیرهای احتمالی تردد 
قاچاقچیان و زمان انتقال محموله موادمخدر به عمق کشور مشخص 
شد، گفت: مرزداران هنگ مرزی سراوان در قالب چند تیم پوششی و 
عملیاتی با اجرای کمین، منطقه مورد نظر را در کنترل خود قرار دادند و 
خودروی قاچاقچیان را مشاهده و بلافاصله فرمان ایست صادر کردند که 
قاچاقچیان اقدام به تیراندازی به سمت مرزبانان کردند. فرمانده مرزبانی 
نیروی انتظامی با اشاره به شــجاعت مرزداران در درگیری مسلحانه با 
قاچاقچیان تصریح کرد: با توجه به حجم آتش و تاکتیک عملیاتی مناسب 
مرزبانان، ســوداگران مرگ عرصه را به خود تنگ دیدند و در رسیدن 
به هدف شــوم خود ناکام ماندند. وی خاطرنشان کرد: در این عملیات 
هدفمند، مرزداران موفق شــدند ضمن توقیف یک دستگاه خودروی 
تویوتا و دستگیری یک قاچاقچی مجروح شــده، یک تن و ۲۲۴ کیلو 
و ۶۳۵ گرم تریاک به همراه یک قبضه سلاح کلاشینکف، یک دستگاه 

بی سیم و مقادیری مهمات کشف کنند. 

ایرنا: مدیرکل مشارکت های اجتماعی و فعالیت های داوطلبانه وزارت 
ورزش و جوانان از پرداخت وام ۵۰۰ میلیــون تومانی برای ثبت تعاونی 
جوانان خبر داد. سجاد سالک در خصوص راه اندازی تعاونی جوانان اظهار 
داشت: هدف اصلی وزارت ورزش وجوانان در اجرای این طرح، حمایت از 
کارآفرینی و اشتغال زایی سمن ها )سازمان های مردم نهاد( است. وی ادامه 
داد: هر یک از جوانان متقاضی تشکیل تعاونی جوانان در سراسر کشور با 
مراجعه به ادارات تعاون استان محل سکونت خود می توانند درخواست 
تأسیس تعاونی جوانان را به ثبت برسانند. ســالک تصریح کرد: یکی از 
مهم ترین امتیازات تفاهمنامه جامعــه ورزش و جوانان با وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی بهره مندی جوانان از تسهیلات مالی راه اندازی تعاونی 
جوانان است. هر یک از تشکل های جوانان با ثبت تعاونی جوانان موفق به 
دریافت وام ۵۰۰ میلیون تومانی با بهره چهار درصد می شوند. وی افزود: 
براساس این طرح ایده، جوانان )در صورت داشتن توجیه اقتصادی( بدون 
اخذ وثیقه موفق به دریافت این وام می شوند و یکی از مهم ترین مشکلات 
جوانان در زمینه کارآفرینی و اشــتغال زایی را رفــع می کند. مدیرکل 
مشارکت های اجتماعی وزارت ورزش و جوانان تاکید کرد: در حال حاضر 
نیز براساس گزارشات دریافتی جامعه ورزش وجوانان، سمن ها و جوانان 
با مراجعه به ادارات تعاونی در استان های متعدد اقدام به تشکیل تعاونی 
جوانان کرده اند. به گفته سالک، این طرح ضمن گسترش روحیه کار و 
تعاون، سبب بهبود وضعیت کسب وکار و بهره گیری از خلاقیت جوانان 

برای جهت کاهش و رفع مشکلات جامعه می شود. 

باشگاه خبرنگاران جوان: مدیرعامل شــرکت بهره برداری راه آهن 
شهری تهران و حومه )مترو(، درباره علت خروج یکی از واگن های مترو از 
ریل در ایستگاه دانشگاه علم و صنعت در خط ۲ متروی تهران اظهار کرد: 
علت این حادثه شکستگی پیچ یکی از چرخ های واگن مترو در این مسیر 
بوده است. فرنوش نوبخت افزود: این موضوع در دست رسیدگی است و 
موضوع به سازنده واگن اعلام می شود. وی با بیان اینکه کمیسیون فنی 
در مترو جلسه ای در این زمینه برگزار کرده است، گفت: با اشاره به اینکه 
پاسخگوی امنیت و ایمنی مردم در قطار های مترو هستیم این موضوع 
برای ما بسیار حائز اهمیت است. مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن 
شهری تهران و حومه )مترو( تصریح کرد: حادثه یکی از قطار های مترو در 
ایستگاه دانشگاه علم و صنعت ارتباطی به فرسودگی قطار مترو نداشت و 
این اتفاق ممکن بود برای هر خودرو یا قطار دیگری نیز رخ دهد. نوبخت 
افزود: علت حادثه همان ساعات اولیه مشــخص شد و بلافاصله پس از 
حادثه، قطار به تعمیرگاه اعزام شد تا اقدامات لازم جهت تعمیر آن انجام 
شــود. وی گفت: متروی تهران به اندازه کافی قطار ندارد و کمبود ها در 

این زمینه زیاد است.
نوبخت ادامه داد: در صورتی که واگن های بیشتری برای متروی تهران 
تهیه شود، سرفاصله حرکت همه قطار ها به دو دقیقه می رسد و تعمیرات 
دوره ای نیز بیشتر انجام می شود. مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن 
شهری تهران و حومه )مترو( افزود: شهروندان نگرانی و دغدغه ای در مورد 

ایمنی قطار ها در متروی تهران نداشته باشند.


